
Formandens	beretning	for	det	forløbne	år		v/	Ole	Vilhelm	Veltz.	
generalforsamlingen	den	12.	marts	2022	i	RSF.	

i	2021	er	der	på	RSF`vande	fanget	285	havørreder,	hvilket	er	alt	for	lidt		i	et	
vandløb	af	Ribe	å	systemets	størelse	og	i	en	forening	som	RSF.	med	så	
mange	aktivt	Biskene	medlemmer.	
årsagen	til	de	manglende	fangster	kan	være	mange	og	er	måske	mange:	
herunder	prædation	fra	skarv	og	sæl,	tør	sommer	i	2018	osv.	men	mest	af	
alt	skyldes	de	begrænsede	fangster	nok	passageforholdene	i	Ribe.		
Derfor	har	vi	også	i	dag	inviteret	Lars	Brinch	Thygesen	fra	DSF	til	at	
komme	og	fortælle	om	arbejdet	med	at	skabe	bedre	passage	forhold	i	Ribe.	
Der	vil	efterfølgende	være	mulighed	for	at	spørge	ind	til	DSF´s	arbejde	på	
den	front.		

BESTYRELSESARBEJDET.	
Bestyrelsen	har	i	det	forløbne	år	aBholdt	6	bestyrelsesmøder,	hvoraf	en	del	
har	været	gennemført	elektronisk,	da	bestyrelsen	ikke	har	kunnet	være	
samlet	fysisk	grundet	coronasituationen.	
Bestyrelsen	arbejder	godt	sammen	og	arbejdsopgaverne	er	uddelegeret	i	
de	forskelliger	arbejdsgrupper.	
Bestyrelsemedlemmer	samt	suppleanter	yder	et	stor	stykke	arbejde	og	det	
er	en	fornøjelse	at	arbejde	sammen	med	jer	og	derfor	også	ærgerligt,	at	
skulle	sige	farvel	til	to	bestyrelsesmedlemmer	nemlig	Stig	Guldborg	og	
Claus	Ehmsen,	som	begge	gjorde	et	stort	stykke	arbejde	for	foreningen.	

FRIVILLIGE	HJÆLPERE	
Der	er	en	lang	række	personer	udover	bestyrelsen,	som	yder	en	særlig	
indsats.	Anton	Schmidt	og	Henrik	Axelsen	passer	udenomsarealerne	ved	
K2.		
Henrik	er	desuden	udsætningskoodinator.		
I	år	skal	især	Karsten	Kruppa	og	Arling	Feddersen	fremhæves	for	deres	
store	arbejde	med	at	lægge	nyt	klinkegulv	i	forgangen	på	K2,	ligesom	der	
skal	gå	en	stor	tak	til	Michael	Nielsen	for	hjælp,	råd	og	vejledning	i	
forbindelse	med	tilblivelsen	af	den	nye	bro,	der	forventes	at	skulle	erstatte	
den	nuværende	ved	amerikaneren.	

SAMARBEJDSPARTNERE.	
Der	er	en	rækker	samarbejdspartnere,	vi	i	foreningen	har	et	godt	
samarbejde	med.	Det	er	DSF,	DTU-AQUA,	DCV,	Biskeristyrelsen,	
kommunerne	vandløbet	ligger	i,	Vester	konsortiet	og	hede	Danmark	
omkring	K2.	
Dertil	selvfølgelig	vores	naboerforeninger	i	sønderjydske	og	Gelså	
sammenslutningen.	
Men	allervigtigst	være	lodsejere	som	er	hele	fundamentet	for,	at	vi	kan	
færdes	ved	åen.	



PREMIEREN.	
Sæsonen	2021	åbnede	som	vanligt,d.16.4	dog	måtte	vi	grundet	corona-
situationen	undvære	de	fælles	rundstykker	ved	K2.	
men	der	blev	alligevel	fanget	laks	på	premieredagen.	

FISKEKONKURENCE.	
Fiskekonkurrencen	blev	aBholdt	d.	11.	september.		
Der	deltog	23	personer	i	konkurrencen.	Det	lave	antal	er	måske	ligeledes	
påvirket	af	Corona-situationen.	
Største	Bisk	fanget	under	konkurrencen	54,5	cm	og	vejede	1,71kg	
Fiskekonkurrencen	var	også	i	2021	vel	sponsoreret	af	vore	trofaste	
sponsorer.		
vi	har	planlagt	at	ændre	tidspunkt	for	aBholdelse	med	håb	om	at	
deltagerantallet	kommer	tilbage,	hvor	det	var	i	fordums	tid.	

SENIORFISKERI.	
Der	har	været	seniorBiskeri	2gange	pr.	måned	dog	ikke	i	
sommerferieperioden.	
Det	foregår	på	den	måde,	at	man	mødes	ved	K2	kl12,	spiser	de	medbragte	
klemmer	og	hygger	sammen.	Det	står	en	frit	for	at	Biske	før	eller	efter	
frokost.	
Støt	op	om	initiativet.		
Det	forlyder,	at	de	hygger	sig.	

SPORTSFISKERPIGERNES	TRÆF	I	K2.	
Den	28-29/5	havde	sportsBiskerpigerne	træf	i	K2.	
SportsBiskerpigerne	er	en	forening	bestående	af	32	kvinder,	som	har	en	
fælles	interesse	i	Biskeri.	
Nogle	af	dem	havde	meldt	sig	til	en	weekend	i	K2	for	at	Biske	i	vore	vande.	
De	var	vildt	imponerede	over	det	Biskevand,	vi	i	foreningen	råder	over.	
Det	blev	da	også	til	lidt	fangst	henholdsvis	en	laks	103	cm	
som	naturligvis	blev	genudsat		og	en	havørred	på	61	2,3kg.	

ELFISKERI.	
elBiskeriet	2021	har	været	udfordret	af	stor	vandføring	.	

Der	blev	på	den	første	dag	elBisket	fra	Fole	dambrug	til	nedstrøms	Harreby	
broen	i	Flads	å,	hvor	det	blev	til	20	laks.	
Dagen	efter	blev	der	elBisket	fra	Gelsbro	til	“Poulsens	plads”,	hvilket	gav	7	
laks.		senere	samme	dag	6	laks	i	Gram	å.		
pga.	akut	mangel	på	laks	blev	der	elBisket	i	Hjortvad	å,	hvor	man	Bik	62	laks	
så	samlet	kom	man	op	på	91	laks	til	avlsarbejdet.	

K2.	



udlejningen	af	K2	h.ar	kørt	som	det	skulle	med	en	fornuftig	lejeindtægt.		
Mange	har	benyttet	muligheden	for	at	holde	ferie	i	de	naturskønne	
omgivelser	ved	k2.	
Det	er	planen	at	gøre	laden	mere	egnet	til	arrangementer	og	derfor	
invitere	vi	til	klargøringsdag	på	K2.	d.	26.3.	
Nærmereinformation	om	tid	og	forplejning:	Hold	øje	med	hjemmesiden	

STOPPER	I	BESTYRELSEN.	
som	i	kan	se	i	pkt.	6	er	der	to	bestyrelses	medlemmer,	der	ikke	opstiller.		
det	er	Stig	Guldborg,	som	har	været	en	aktiv	del	af	vandplejen,	og	som	altid	
har	deltaget	i	foreningen	arrangementer.	
Det	er	Claus	Ehmsen,	som	også	har	gjort	et	stort	stykke	arbejde	for	
Biskenes	ve	og	vel,	og	ikke	mindst	i	sin	tid	tid	som	formand	i	foreningen.	

SÆSONAFSLUTNING.	
den	næstsidste	Biskedag	i	2021	havde	RSF	inviteret	medlemmerne	til	at	
komme	forbi	K2.	Vi	tændte	grillen	kl.12.00	og	mange	valgte	denne	dag	at	
slutte	sæsonen	af	med	varme	pølser	ved	K2.	En	tradition	vil	med	sikkerhed	
vil	fører	videre.	

ARRANGEMENTER	I	2022	

Der	vil	ved	premieren	igen	i	år	være	morgenkaffe	med	rundstykker	ved	K2.	
Håber	at	se	nogle	Blotte	premiere	laks.	

Årets	Biskekonkurence	vil	blive	aBholdt	weekenden	d.18-19/6,	
hvor	vi	håber	på,	at	ved	at	aBholde	konkurrencen	på	dette	tidspunkt,	kan	få	
Blere	store	blanke	Bisk	på	vægten	og	forhåbentligt	Blere	deltagere.	

bestandsanalysen:	når	vi	får	resultaterne	fra	bestandanalysen,	som	blev	
gennemført	i	2021	vil	bestyrelsen	arbejde	på	at	der	kommer	et	
informations	møde,	hvor	DTU	vil	fortælle	medlemmer	i	RSF	resultatet	af	
analysen.	

Det	var	min	beretning.	
Met	et:	“Knæk	og	bræk”	håber	jeg	i	alle	får	en	god	sæson	i	2022.	


